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Besluitenlijst Presidium   DIGITAAL OVERLEG    

Datum: 24 september 2020 
Aanwezig: dhr. W. Kolff – voorzitter  
   mw. I. Koene – Gewoon Dordt 
     mw. K. Kruger – Groen Links 
  dhr. W. van der Kruijff - CDA 
   dhr. M. Merx – VVD 
   dhr. A. Polat – D66 
   dhr. D. Schalken – BVD 
   mw. M. Stolk - VSP dhr. J. Veldman – CU/SGP 
   dhr. C. van Verk – PvdA 
  mw. A. Wepster – griffier  
 
Afwezig: dhr. D. van Leeuwen – PVV  
   dhr. R. Portier – SP 

 
1. Opening 
De voorzitter opent de vergadering. Aan de agenda wordt toegevoegd 
'raadsvergaderingen & vergaderdruk'.  

2. Mededelingen 
Er zijn geen mededelingen.  

3. Verslag 14 mei en 3 juni 2020 
De verslagen worden conform vastgesteld.  

4. Bezoek Rekenkamercommissie 
De heer Oostlander, voorzitter van de Rekenkamercommissie (RKC) is ter vergadering 
om kort de voortgang te bespreken. In 2020 is het helaas niet gelukt ieder kwartaal een 
onderzoek te publiceren. Vanwege Corona is er ook in de onderzoeken vertraging 
geslopen. Toch is het nog steeds de ambitie om dit jaar vier onderzoeken af te ronden.  

Afgesproken wordt dat een inhoudelijk toets op een onderzoeksthema via de commissie 
B&M of fracties lopen. Daarnaast wordt aandacht gevraagd voor de planning van 
publicatie van onderzoeken (bijvoorbeeld niet rond de begrotingsbehandeling). De heer 
Oostlander geeft aan dat geprobeerd wordt aansluiting te vinden bij de raadsagenda. Zo 
hoopt de RKC  het onderzoek over sportaccommodaties vóór behandeling van het 
onderwerp in de commissie te publiceren.  

5. Communicatieplan 
De leden van het presidium zijn het in grote lijnen eens met voorliggend plan, alleen 
mevrouw Koene steunt het plan niet, zij zoekt naar meer innovatieve manieren van 
communiceren. De leden vragen aandacht voor: 

- de rol van TV, is daar nu helemaal geen aandacht meer voor? En waarom is RTV 
Dordt niet bij het plan betrokken? Hoe is het proces met RTV Dordt gelopen? 
 
Toegelicht wordt dat het Presidium heeft besloten te stoppen met Rechtstreeks uit de 
Raad en heeft de griffie gevraagd een communicatieplan op te stellen. Hierbij is 
gebruik gemaakt van een tweetal onderzoeken naar hoe de Dordtenaar geïnformeerd 
wil worden over de raad (onderzoek van OCD en onderzoek van afstudeerstudente). 
De uitkomsten van deze onderzoeken geven geen aanleiding een prominentere plaats 
te geven aan RTV in het plan. RTV wordt als een journalistieke partij gezien, net als 
andere partijen als AD de Dordtenaar of Dordt Centraal. Journalistieke partijen zijn 
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belangrijk voor de raad, zij zorgen er immers mede voor dat doelgroepen informatie 
over de raad ontvangen. De griffie heeft geen aanleiding gezien om het 
communicatieplan van de raad te bespreken met RTV Dordt. Het wordt immers ook 
niet besproken met de Dordtenaar of een andere journalistieke partij, het is 'ons' 
plan. De griffier is verbaasd dat er geen gesprekken met RTV geweest zouden zijn. 
Jaarlijks is er geëvalueerd en er is meermaals met elkaar gesproken. Er is begrip voor 
de teleurstelling, maar de keuze van het Presidium is in een persoonlijk gesprek 
toegelicht.  
 

- In het verleden is er bezuinigd op RTV Dordt. Als fracties van mening zijn dat RTV 
meer journalistiek aandacht aan de raad moet besteden, zou de gemeentelijke 
subsidie wellicht hersteld moeten worden. Dit zouden fracties bijvoorbeeld bij de 
begroting kunnen inbrengen of er kan gedacht worden aan een initiatiefvoorstel. Het 
presidium komt niet terug op haar besluit om te stoppen met een programma als 
Rechtstreeks uit de Raad.   
 

- Waarom nieuwe social-media-accounts voor de gemeenteraad, waarom worden de 
accounts van de gemeente Dordrecht niet gebruikt? De raad is immers van de 
gemeente en de accounts van Dordrecht hebben al veel volgers.  
 
De griffier licht toe dat dit vanuit communicatie van de gemeente niet de voorkeur 
heeft in verband met de dualisering; zij zien graag dat het college en de raad via 
andere kanalen communiceren. De griffier ziet dit anders, de gemeenteraad is van de 
gemeente en juist ook via de accounts van de gemeente kan neutrale informatie over 
de raad gegeven worden. Het gaat niet om partijpolitieke boodschappen. Afgesproken 
wordt dat alle voor- en nadelen van de verschillende opties (gebruik accounts 
gemeente vs gebruik accounts raad) op een rijtje wordt gezet en dat hier volgende 
keer op terug gekomen wordt. Dit wordt gerelateerd aan de aard van de 
boodschappen die erop gezet gaan worden (wat komt er wel op en wat komt er niet 
op).  
 

- Wanneer zijn we tevreden? Gaan we evalueren en aan de hand van wat dan?  
 
We zijn tevreden als we onze vier communicatiedoelstellingen halen die in het 
Presidium zijn vastgesteld. De griffier zoekt uit hoe de doelstellingen SMART kunnen 
worden gemaakt en er hoe er gemeten kan worden.  
 

- Waarom zit er tijd tussen het starten met verschillende kanalen? 
 
De griffier vermoedt dat dit is omdat alles tegelijk praktisch onhaalbaar is en het 
daarom gefaseerd wordt ingevoerd. Zij gaat dit na.  
 

- Een voorstel om met studenten te werken wordt gemist (maken van filmpjes) en ook 
andere organisaties met rubrieken voor jongeren kunnen worden betrokken. 
 
De griffier vindt dit leuke ideeën. Het ontbreekt de communicatie-adviseur helaas aan 
tijd om studenten hierin te begeleiden. Er is deze week een eerste contact geweest 
met een programma gericht op jongeren, daar staat de griffie voor open om daar 
medewerking aan te verlenen.  
 

- Hoe gaat Dordt Centraal eruit zien en wie gaat dat vullen? 
 
De griffier laat een voorbeeld zien. De wekelijkse colums komen terug, maar er zal 
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ook iedere week terug en vooruit worden geblikt: wat was er vorige week in de raad 
of commissies en wat is hier uit gekomen en wat komt komende week aan de orde in 
de commissies en raad en hoe kunnen mensen nog input geven of het volgen? Deze 
informatie wordt objectief vanuit de griffie gegeven.  
 

- Er is een fundamenteel verschil tussen persvoorlichting, communicatie, campagne 
voeren en journalistiek. Voorliggend plan gaat over 'wat gebeurt er in de raad' en dat 
vanuit de griffie op een neutrale manier. Ieder is het hierover eens en verzocht wordt 
in het plan vast te leggen dat het echt gaat om neutrale en objectieve communicatie 
over de raad. De griffier zegt dit toe.  
 

- Wat kost de uitvoering van dit plan en wat is het communicatiebudget?  
 
Er is een totaalbudget van €40.000 op jaarbasis. Wat alle voorgestelde middelen 
exact kosten zet de griffier op een rijtje.  
 

- Opgepast dient te worden dat Dordt Centraal niet te veel financieel afhankelijk wordt 
van de gemeente. Daarnaast is het streven ook van andere media journalistieke 
aandacht te krijgen. Het is gewenst dat meerdere partijen verslag doen over de raad. 
Er wordt dan ook geprobeerd om de pers zoveel mogelijk ter wille te zijn.  
 

- Wie gaat zorgen voor de content en hoe wordt de continuïteit gewaarborgd?   
 
De griffie heeft 2,5 dag een communicatie-adviseur in dienst, die de content gaat 
verzorgen. Hij wordt gedetacheerd vanuit het SCD. Mocht hij onverhoopt uitvallen, 
zal het SCD zorgen voor vervanging. De communicatie-adviseur verzorgt de content 
niet alleen met woorden, maar maakt ook filmpjes. Beelden spreken immers vaak 
meer dan woorden.  
 

- Is er een controle op de objectiviteit in de berichtgeving? 
 
De communicatie-adviseur legt de berichtgeving ter toets voor aan de griffier.  

Geconcludeerd wordt dat het communicatieplan door de griffie in uitvoering genomen kan 
worden. De griffier neemt bovengenoemde punten uit het presidium mee en komt hier de 
volgende keer op terug (hoe worden de punten ingepast). Hierbij wordt afgesproken dat 
de eigen social media accounts (Facebook en Instagram) nog niet in gebruik genomen 
worden. Dit in afwachting van het volgend overleg. Hierbij geeft het Presidium de griffier 
mee dat zij belang hechten aan communiceren via de social-media accounts van de 
gemeente.  

6. Berichten / uitnodigingen aan de raad 
Besloten wordt de huidige situatie te handhaven. Hierbij wordt verzocht de 
donderdagbrief expliciet te noemen in de titel van een mail. Nu wordt hij soms als bijlage 
gedaan bij een mail over het publiceren van stukken, dan wordt de donderdagbrief niet 
gevonden in de mailbox.  

7. Evaluatie burgerinitiatieven 
Ingestemd wordt met het houden van een evaluatie van de burgerinitiatieven in deze 
raadsperiode.  

8. Informele bijeenkomst raads- en commissieleden 
Informele bijeenkomsten worden gemist, maar helaas is het niet mogelijk op dit 
moment. Zodra het kan, zal er iets georganiseerd worden.  
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9. Formats moties en amendementen 
Ingestemd wordt met de formats. Hierbij wordt wel aangegeven dat deze facultatief zijn, 
fracties zijn niet verplicht deze te gebruiken. Wel fijn als ze zoveel als mogelijk gebruikt 
worden.  

10. Invulling raadsbrede themabijeenkomst 
De voorkeur wordt uitgesproken deze avond alleen aan het onderwerp 'lobby' te 
besteden. Er is al veel in raadsbrede themabijeenkomsten over de Omgevingswet 
gesproken, en vaak dezelfde dingen. Wellicht is het goed dit via de commissie Fysiek te 
laten lopen. De griffier neemt dit mee richting de raadswerkgroep.  

11. Vergaderschema 2021 
Er zijn twee voorgestelde schema's; een coronaschema en een niet-coronaschema. 
Besloten wordt voorlopig tot de zomer het coronaschema te gebruiken (waarbij het hele 
jaarschema wel wordt gecommuniceerd). Hierbij gelden de volgende bijzonderheden: 

 Het kan zijn dat er Drechtstedendinsdagen vrij vallen. In dat geval kunnen die ook 
gebruikt worden.  

 De woensdagen na een debatraad worden vrij gehouden. Op een donderdag kan dan 
wel weer een vergadering worden gepland.  

 Op 17 maart zijn de landelijke verkiezingen. Deze avond graag vrij houden en de 16e 
een avond met sociaal en fysiek samen plannen.  

 De themadag wordt uitgebreid: donderdagmiddag weg en vrijdag eind van de middag 
weer terug. Dit omdat een aantal informele momenten geen doorgang heeft 
gevonden. Hopelijk kan dat tegen die tijd weer wel en wordt de donderdag hiervoor 
gebruikt.  

12. Raadsvergaderingen en vergaderdruk  
Deze week hebben sommigen vier avondvergaderingen (fractie, raad, Grote Projecten en 
het Presidium). Dat is te veel!  

Daarnaast werd het laat bij de raadsvergadering (01.00u), de wens wordt geuit eerder te 
stoppen. Geconcludeerd wordt dat de raadsleden het zelf veroorzaken. Er wordt veel 
gesproken, maar raadsleden overtuigen elkaar niet in het debat, ieder wil alleen het 
eigen standpunt voor het voetlicht en veelal wordt herhaald wat al in de commissie is 
gezegd.   
Ook worden moties / amendementen in de commissie soms gebruikt om een onderwerp 
toch als bespreekpunt naar de raad te krijgen. Het is van belang dat er in de commissie 
dan ook aangegeven wordt waar de motie of het amendement dan over gaat.  
Daarnaast is er geregeld sprake van een oneigenlijk gebruik van interrupties; het wordt 
gebruikt om het eigen standpunt naar voren te brengen, in plaats van door te vragen op 
het standpunt van de spreker. Afgesproken wordt dat niet meer te doen en de voorzitter 
kan hier ook op sturen.  
Zo had ook het stuk over Jeugdzorg anders gekund; de hele commissie was het er al 
over eens en toch werd er nog over gesproken.  

13. Rondvraag  
Mevrouw Koene heeft drie punten: 

 Zij roept fracties op geen vragen te stellen als je niet bij een commissie aanwezig 
geweest bent. En als er vragen gesteld zijn, wacht dan eerst de antwoorden af 
voordat je er verder een oordeel aan verbindt en bepaalt wat je ermee wilt.  

 De catering bij de commissies is somber, er wordt een drankje en nootje na de 
vergadering gemist. Helaas is er geen cateraar die dit kan verzorgen. De griffier zal 
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wel kijken wat er geregeld kan worden om toch iets van nootjes of iets dergelijks op 
de kar te zetten.  

 De stoelen in de raadzaal zijn te warm. Mevrouw Koene werd er niet lekker van. De 
voorzitter herkent het. Er is wel een heel degelijk aanschaftraject doorlopen, waarbij 
de stoelen ook zijn getest door raadsleden. Ook niet alle raadsleden weten hoe de 
stoelen goed arbotechnisch ingesteld moeten worden. De griffier verzoekt de inkopers 
om nog met de leverancier in overleg te gaan. 

De heer Veldman vraagt de voorzitter om de presidiumapp nog te gebruiken als er 
bijzonderheden te melden zijn rondom Corona. De voorzitter zegt dit toe.  

De heer Van Verk vraagt om de deadline van stukken echt te handhaven en stukken 
anders door te schuiven naar een volgende keer. Stukken die laat komen voor een 
commissie-overleg kunnen niet goed meer voorbereid worden.  


